
Zápisnica 

zo zasadnutia Výkonného výboru SZTPŠ 

konaného dňa 26. 10. 2018 

 

 

Prítomní:  J. Riapoš, P. Bilík, M. Čapla, J. Bezecný, R. Mezík, B. Režňák 

 

Ospravedlnení: J. Medera  

 

Prizvaní: M. Balcová 

  

1. Otvorenie 

  

Predseda Ján Riapoš privítal zúčastnených členov VV na prvom zasadnutí VV SZTPŠ v tomto 

zložení po VZ SZTPŠ. Skonštatoval, že k programu nie sú žiadne pripomienky. Zasadnutie VV sa 

bude riadiť podľa programu, ktorý bol jeho členom zaslaný v pozvánke.  

 

2. Kontrola zápisnice a úloh z VV SZTPŠ a VZ SZTPŠ 

 

K zápisnici neboli vznesené žiadne pripomienky. Z predchádzajúcich zasadnutí trvajú dve úlohy – 

dopracovať Štatút kontrolóra SZTPŠ a vyvolať stretnutie s vedením školy na Mokrohájskej a 

Gaudeamusu. 

 

P. Bílik – vyjadril sa k vyššie spomínanému stretnutiu, že situácia nie je dobrá. P. Tvarožek robí 

veľa krokov, ktoré bránia rozvoju športu na škole a tiež zvláštne hodnotí naše aktivity smerom ku 

škole. Toto stretnutie je veľmi dôležité, aby bol priestor na rozprávanie sa o ďalších možnostiach 

spolupráce.  

 

Kontrola úloh z VZ SZTPŠ 

1. Štatút, rokovací a volebný poriadok - dokonca roka očakávame pripomienky od klubov 

k predmetnému Štatútu 

2. Registrácia nových Stanov – úloha splnená 

 

3. Návrh plánu práce členov VV SZTPŠ v štvorročnom funkčnom období 

 

J. Riapoš – prítomných informoval, že je potrebné spracovať plán činnosti na 4 roky za tú oblasť, 

za ktorú boli zvolení.  Bude dôležité zachytiť tam víziu a ciele, ktoré by v danej oblasti chceli 

dosiahnuť a zrealizovať. Plány je potrebné predložiť do nadchádzajúceho VV SZTPŠ. 

Ďalej informoval, že SZTPŠ je momentálne v procese auditovania, a bude potrebné predložiť ich 

hodnotiacu správu do Výročnej správy SZTPŠ. Všetky inštrukcie budú členom zaslané v predstihu 

elektronickou poštou. 

 

4. Organizačná štruktúra SZTPŠ a sekretariátu SZTPŠ 

 

J. Riapoš – situácia na SR je veľmi komplikovaná. Samotné Ministerstvo školstva, vedy, 

výskumu a športu SR nevie ako ku zväzu pristupovať. Svojím rozhodnutím o zrušení Top tímu, 

chcelo ovplyvniť dianie v našom športe. Avšak okrem MŠVVaŠ SR je tu ešte niekoľko skupín, 



ktoré sa snažia ovplyvňovať šport zdravotne znevýhodnených (ďalej ZZ), a tak zvnútra rozvracať 

hnutie. 

Ministerstvo zvolalo pripomienkové konanie, kde neférovým spôsobom chceli zmeniť filozofiu 

financovania ZZ. SZTPŠ nebojuje teda len s vonkajším „nepriateľom“, ale aj vnútorným. 

Domnieva sa, že zväz má partnerov, ktorí nás hodia cez palubu a nepodržia ho v tomto boji za 

financie pre šport ZZ.  

 

J. Riapoš - Dlhodobo sa diskutuje o zlepšení činnosti organizácie na všetkých stupňoch riadenia. 

Ak hovoríme o sprofesionalizovaní činnosti VV SZTPŠ, aby to nebolo len o stretnutiach 

stanovených v Stanovách SZTPŠ, je tu priestor na to, aby sa členovia SZTPŠ zamysleli, ako 

skvalitniť činnosť VV SZTPŠ, tak aby to hnutie cítilo a aby rástlo. V hnutí je množstvo oblastí, 

kde vidí priestor pre realizáciu členov VV SZTPŠ. Je potrebné sa zamyslieť, ako dať hnutiu viac 

impulzov, že je tu nový Výkonný výbor, ktorý chce pracovať pre hnutie. 

 

Jednou z oblastí, kde J. Riapoš vidí priestor na zlepšenie, je samotná činnosť VV aj sekretariátu, a 

preto navrhuje Martinu Balcovú za administrátora VV SZTPŠ, na riešenie administrácie činnosti 

VV SZTPŠ, KK SZTPŠ, DO SZTPŠ.  

 

Hlasovanie za návrh administrátora VV SZTPŠ – Martinu Balcovú: 

Za: 4     Proti: 0    Zdržal sa: 0 

 

 

J. Riapoš – druhou dôležitou oblasťou je sekretariát SZTPŠ. Pred dvomi rokmi sa spustila 

zásadná zmena fungovania organizácie sekretariátov SPV aj SZTPŠ. V tom čase schválená 

organizačná štruktúra mala ambíciu spájať činnosti týchto dvoch sekretariátov. Po spoločnej 

porade so zamestnancami SZTPŠ – M. Čaplom, P. Bílikom a M. Balcovou, sa zhodli na 

zásadných zmenách, ktoré majú vplyv aj na samotné riadenie sekretariátu SZTPŠ. Prvou výraznou 

zmenou, o ktorej diskutovali je funkcia generálneho sekretára, ktorá vznikla ani nie želaním 

hnutia, ako vyústením situácie, ktorá v danom období bola. S M. Čaplom diskutoval, že teraz je 

čas sa posunúť niekde inde. V tomto systéme riadenia, je zložitejšie nájsť si svoje miesto. Zhodli 

sa, že navrhnú hnutiu zrušenie tejto pozície. V praxi to znamená, že sa prejde na iný systém 

riadenia pre SZTPŠ a upraví sa organizačná štruktúra sekretariátu s ohľadom na jeho celkové 

fungovania. Chce dosiahnuť ešte lepší spôsob fungovania a riadenia. V pozícii M. Čaplu mal zväz 

výborného človeka, ktorý fungoval ako líder pre športy. Avšak, tým že bol aj generálny sekretár 

(ďalej GS) musel robiť aj veľa administratívnych činností, ktorých v týchto časoch neustále 

pribúda. Zhodnotili, že je veľmi málo času na rozvoj športov a športových odvetví, komunikáciu 

s ŠTK a reprezentačnými trénermi. Preto navrhuje z pozície predsedu SZTPŠ, posilniť športové 

oddelenie, kde bude Martin Čapla lídrom. Pre zväz je však potrebné spracovávať veľa 

administrácie, projektov, riadiť komunikáciu - tam vidí priestor pre M. Balcovú a v osobe P. 

Bílika vidí priestor v oblasti mládeže, projektov a personalistiky. Títo ľudia sú podľa neho 

piliermi fungovania sekretariátu SZTPŠ. Zásadný problém v tomto celom systéme riadenia bola 

skutočnosť, že riadiť organizáciu môže len jeden, a preto mal GS ťažké miesto v tomto procese. 

S Martinom Čaplom sa vždy ľudsky zhodli a nikdy nemali konflikt, no v tomto prípade, ide najmä 

o to,  akým spôsobom riadiť túto organizáciu, aby to bolo efektívnejšie a lepšie.  

Záverom, navrhuje zrušiť funkciu GS a vrátiť sa k riadeniu, ktoré fungovalo pred vznikom tejto 

funkcie – na sekretariáte budú zamestnanci, ktorí budú mať svoje úlohy, ktoré budú zadefinované 

v pracovnej zmluve a riadiť ho bude predseda. 



 

Diskusia k návrhu 

 

P. Bílik – v princípe treba vychádzať z toho, že podmienky sa dynamicky menia a treba si 

uvedomiť, že naozaj v období po skončení H. Hankovej vo funkcii generálnej sekretárky, SZTPŠ 

pôsobil v rámci tohto obdobia veľmi dobre, držal si podujatia, plnil svoje úlohy a činnosti. 

Po presťahovaní sa na adresu SPV, zamestnanci sekretariátu SZTPŠ získali možnosť 

spolupracovať s SPV v rámci rôznych oblastí zabezpečenia činnosti zväzu. Čo sa postupne 

vyprofilovalo na dôležitú spoluprácu a na podujatiach SZTPŠ sa výraznejšie začal podieľať SPV. 

Toto bol dôležitý medzník a myslí si, že práve tam začala pozícia GS  byť akoby nadbytočná. 

Zamestnanci SZTPŠ boli viac v kontakte s predsedom SZTPŠ a funkcia GS sa naozaj stala inou, 

ako keď sa fungovalo na Junáckej, kde si to celé manažoval GS – Martin Čapla. Dnes sme na 

takej polceste, kedy je dobré zasa vybudovať identitu zväzu v oblastiach, kde je to dôležité. 

Zamestnanci SZTPŠ nemôžu zabezpečiť všetky činnosti sami, preto predpokladá, že naďalej bude 

spolupráca so sekretariátom SPV pokračovať.  

Myslí si, že tento smer je dobrý, pretože ak by nastal otras v športe ZZ, tak SZTPŠ je najsilnejší 

článok, v prípade takejto krízy, tým že SZTPŠ dodnes splnil všetky kritéria pre udelenie štatútu 

národného športového zväzu, tvorí možno 75% až 85% aktivít medzi tými ďalšími športovými 

zväzmi, ktoré tu na poli zdravotne znevýhodnených športovcov fungujú. Toto sú predpoklady na 

to, aby SZTPŠ bol plnohodnotným partnerom nielen pre štát, ale aj pre iné organizácie.   

 

B. Režňák – za seba môže povedať, že za tie roky čo je v hnutí, spolupráca s Martinom Čaplom 

bola veľmi dobrá. Mohol sa na neho spoľahnúť. Teší sa, že Martin bude na športovom oddelení,  

a ich spolupráca bude pokračovať a Maťovi Čaplovi sa chce poďakovať za jeho prácu na tejto 

pozícií. 

 

M. Čapla – rád by vedel, či tento proces už prebehol aj na SPV, aby si s Tomášom Vargom (SPV) 

vedel rozdeliť úlohy v rámci športového oddelenia. Ide o to, že momentálne s paralympijských 

športov zastrešuje lyžovanie, ktorému aktuálne začína sezóna, aby vedeli dať lyžiarom jasný 

signál, kto bude pre nich kontaktnou osobou.  

 

J. Riapoš – na najbližšej pracovnej porade sa dohodne o fungovaní športového oddelenia. Chcel 

by, aby od 1.1.2019 začali sekretariáty pracovať podľa nových organizačných štruktúr v plnom 

režime. 

 

Hlasovanie za návrh predložiť VZ SZTPŠ návrh na zrušenie funkcie GS SZTPŠ 

Za: 4     Proti: 0    Zdržal sa: 0 

 

J. Riapoš - Ide o prechodné obdobie do VZ SZTPŠ s cieľom na VZ SZTPŠ predstaviť a vysvetliť 

do akej miery posilniť činnosť sekretariátu SZTPŠ. Do najbližšieho VV SZTPŠ sa pripravia 

bližšie špecifikácie, kto za čo bude zodpovedať. 

 

Prestávka 

 

 

 

 



 

 

5. Zhodnotenie roku 2018, športové výsledky, ekonomika 

 

J. Riapoš – blíži sa záver roka, kedy je potrebné zhodnotiť si nielen činnosť sekretariátu, ale aj 

športové výsledky našich športovcov a tiež ekonomické fungovanie zväzu. 

 

M. Čapla – predstavil všetky výsledky, ktoré naši športovci dosiahli v roku 2018. Zhodnotil tento 

rok po športovej stránke ako mierny ústup. Verí však, že naši športovci budú naďalej nosiť 

výborné výsledky. 

 

J. Riapoš – MŠVVaŠ SR nás stále neberie do športovej „rodiny“. Mrzí ho, keď naši športovci 

získajú tituly MS či ME a sú dehonestované vetou – „Vy tam nemáte konkurenciu.“ Stále je šport 

zdravotne znevýhodnených opomínaný vo všetkých oblastiach. Bude potrebné spraviť ešte veľa 

práce pre nájdenie si svojho miesta v športovej rodine, ktorá na Slovensku funguje. 

V priebehu roka sa podarilo vybaviť dodatočné navýšenie dotácie. Predložený materiál čerpania 

finančných prostriedkov berte ako pracovnú verziu, s ktorou sa bude ešte pracovať. Chcel by 

spraviť stretnutie predsedov ŠTK – a navyšovať tak edukáciu nášho hnutia pri narábaní 

s finančnými prostriedkami a tiež v smerniciach. Predsedovia ŠTK a reprezentační tréneri si musia 

viac evidovať športovú prípravu. Je potrebné, aby zodpovedne pristupovali k čerpaniu financií a 

aby efektívne narábali s financiami ku koncu roka a aby ich efektívne využívali.  

Zabezpečili sa všetky ME, MS, faktúry a osobné prípravy boli uhradené. Relatívne zostáva dosť 

financií, ale je potrebné sa pripraviť, že prvé mesiace v roku 2019 budú veľmi komplikované. 

Konštatoval, že tento rok bude relatívne ekonomicky finančne vyrovnaný. Teší ho práca 

s mládežou, ktorá prináša plody – Funková, Trávniček. 

Naďalej sa bude pracovať na ekonomike, tak aby sa do 15.2.2019 predložilo vyúčtovanie dotácie 

na MŠVVaŠ SR.  

 

6. Príprava rozpočtu a kalendár akcií rok 2019 

 

J. Riapoš – do najbližšieho VV SZTPŠ zadefinovať si ciele a vízie pre prácu členov VV. Je 

potrebné sa zamyslieť nad rozpočtom pre svoju činnosť a narozpočtovať, aby sa to vedelo 

premietnuť do celkového rozpočtu na rok 2019. Ďalej prítomných informoval, že tak ako bolo na 

VZ SZTPŠ v júni odprezentované,  chce vytvoriť priestor pre kluby, prostredníctvom vytvorenia 

súťaže – výzvy, na predkladanie ich projektov, ktoré by SZTPŠ vyhodnotilo a následne podporilo. 

Je dôležité vylúčiť oblasti, ktoré majú zafinancované v inej kapitole podpory. 

 

7. Rôzne 

 

Štatút kontrolóra 

J. Bezecný – smerom do budúcnosti je to dobrý materiál, ktorým sa budú riadiť aj ďalší kontrolóri 

po jeho ukončení v tejto funkcii. Predstavil samotný Štatút členom VV SZTPŠ, ktorý im bol 

zaslaný vopred elektronicky. 

 

Hlasovanie za Štatút kontrolóra SZTPŠ: 

Za: 4   Proti: 0   Zdržal sa: 0 

 



Oceňovanie športovcov SZTPŠ 

R. Mezík  - chcel by navrhnúť, aby bolo možné oceniť najlepších športovcov a trénerov v SZTPŠ. 

Tieto návrhy by mali predkladať predsedovia ŠTK športov do stanoveného dátumu a na základe 

toho by sa spravilo jednoduché stretnutie, kde by sa títo športovci a tréneri ocenili.  Chce, aby to 

malo nielen ďakovný, ale aj motivačný charakter pre začínajúcich športovcov.  

 

P. Bílik – doplnil by tento návrh, aby išlo o anketu Športovec roka. Tiež navrhuje, aby išlo o 

aktuálny rok.  

 

J. Riapoš – je potrebné dopracovať kritéria na takého vyhodnotenie. Navrhuje, spojiť sa s Alenou 

Kánovou a podiskutovať o smernici týkajúcej sa vyznamenaní pre členov SZTPŠ a kde by mal 

byť spracovaný aj systém oceňovania funkcionárov, športovcov, trénerov. 

Do konca roka 2018 zverejniť tieto kritéria na oceňovanie, aby sme to v januári 2019 vedeli 

zrealizovať.  

 

Žiadosť o členstvo v SZTPŠ 

M. Čapla – prítomných informoval, že na sekretariát prišla žiadosť o členstvo do SZTPŠ z klubu 

– BENCh Team Bratislava. Podľa Stanov SZTPŠ nové kluby môže prijímať VZ SZTPŠ vo forme 

hlasovania per rollam. Avšak je potrebné dohodnúť na VV SZTPŠ spôsob tohto hlasovania per 

rollam na úrovni VZ SZTPŠ. Existujú viaceré možnosti. Po diskusii s predsedom SZTPŠ J. 

Riapošom informoval členov VV SZTPŠ o nasledovnom spôsobe.  

Jednou z možností je priamo osloviť všetkých štatutárov klubov SZTPŠ, ktorí majú uhradený 

členský poplatok v danom roku, v ktorom sa hlasuje o prijatí za člena. Pred samotným 

hlasovaním, obdržia kluby list vysvetľujúci  ako sa presne bude postupovať pri hlasovaní per 

rollam.  

Je potrebné dodržať nasledovný postup: 

1. Za účastníkov VZ SZTPŠ – hlasovanie per rollam sa považujú všetky tie kluby, ktoré 

zaslali mail s potvrdením o doručení mailu s informáciou o konaní VZ SZTPŠ- hlasovania  

per rollam. 

2. Samotné hlasovanie bude prebiehať v časovom úseku, ktorý stanoví VV SZTPŠ.  

3. Prijatie/neprijatie klubu za člena SZTPŠ sa riadi platnými Stanovami SZTPŠ. Na prijatie 

za člena SZTPŠ je potrebná nadpolovičná väčšina zúčastnených na hlasovaní. 

 

J. Riapoš - Navrhujem pripraviť list na štatutárov, kde bude systém krokov ako hlasovať per 

rollam.  

 

Hlasovanie za návrh VZ - hlasovania per rollam podľa navrhovaného : 

Za: 4   Proti: 0   Zdržal sa: 0 

 

 M. Čapla – ďalej informoval, že začiatkom roka 2019 sú v Dubaji IWAS Games a zároveň sa 

tam v tomto období koná aj VZ IWAS-u. Má záujem sa spolu s ďalším členom VV SZTPŠ – 

Palom Bílikom týchto hier a VZ zúčastniť sa. 

 

J. Riapoš - je potrebné na tento projekt pripraviť rozpočet na najbližší VV SZTPŠ, ktorý sa tým 

bude zaoberať. 

 



J. Bezecný – dohodol sa s členmi KK SZTPŠ na zasadnutí 8.11.2018 prípadne náhradný termín 

o týždeň 15.11.2018. 

 

P. Bílik – chce sa začať venovať oblasti vzdelávania, k čomu chce pripraviť aj smernicu, ktorá by 

obsahovala všetky potrebné informácie o vzdelávaní pre našich členov. Mal by to byť prvý 

výrazný a významný krok vzdelávania v našom hnutí.  

 

 

Na záver J. Riapoš poďakoval všetkým prítomným za účasť na prvom zasadnutí VV SZTPŠ. 

 

 

 

V Bratislave, dňa 26.10.2018 

 

 

 

Zapísal:  Mgr. Martina Balcová   ................................................. 

 

 

Overil:   Mgr. Pavel Bílik    ................................................. 

 

 

Predsedajúci:  PhDr. Ján Riapoš, PhD.   ................................................. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



UZNESENIE č. 01/10/2018 

 

VV SZTPŠ 

 

A. Berie na vedomie 

 

a) Zápisnicu z 9. 6. 2018 

b) Návrh na administrátora VV SZTPŠ, KK SZTPŠ, DO SZTPŠ – Martinu Balcovú 

c) VV SZTPŠ predloží VZ SZTPŠ návrh na zrušenie funkcie Generálneho sekretára 

SZTPŠ 

d) Návrh Štatútu kontrolóra SZTPŠ 

e) Proces hlasovania per rollam VZ SZTPŠ 

 

 

B. Schvaľuje 

 

a) Martinu Balcovú ako administrátora pre VV SZTPŠ, KK SZTPŠ, DO SZTPŠ 

b) Predložiť VZ SZTPŠ návrh na zrušenie funkcie Generálneho sekretára SZTPŠ 

c) Štatút kontrolóra SZTPŠ 

d) Proces  a postup pri hlasovaní per rollam VZ SZTPŠ 

 

  

C. Ukladá 

 

a) Spracovať plán činnosti na 4-ročné obdobie so zadefinovaním cieľov a vízii v oblasti 

za ktorú zodpovedajú 

        T: 30.11.2018       

Z: členovia VV SZTPŠ 

 

b) Spracovať bližšiu špecifikáciu náplne práce zamestnancov sekretariátu SZTPŠ s 

ohľadom na novú organizačnú štruktúru 

T: do nadchádzajúceho VV SZTPŠ      

Z: Ján Riapoš 

 

c) Pripraviť základné tézy pre konferenciu o športe zdravotne znevýhodnených – 

zvyšovanie edukácie v oblasti čerpania finančných prostriedkov 

T: do nadchádzajúceho VV SZTPŠ   

Z: kontrolór SZTPŠ, ekonomické odd. SZTPŠ 

 

d) Vyvolať individuálne stretnutia s reprezentačnými trénermi a predsedami ŠTK. 

T: 30.11.2018       

Z: Ján Riapoš 

 

e) Vypracovať výzvu (grant) na predkladanie projektov určených pre kluby SZTPŠ 

T: do nadchádzajúceho VV SZTPŠ      

Z: Pavel Bílik 

 



f) Pripraviť list na predsedov ŠTK a reprezentačných trénerov, aby na sekretariát SZTPŠ 

zaslali podklady pre vypracovanie rozpočtu na rok 2019 

T: 30.11.2018      

Z: Martin Čapla 

 

g) Pripraviť rozpočet na účasť na VZ IWAS-u a IWAS Games pre dve osoby 

T: do nadchádzajúceho VV SZTPŠ     

Z: Martin Čapla 

 

h) Dopracovať kritéria k návrhu na oceňovanie najlepších športovcov a trénerov SZTPŠ 

T: do nadchádzajúceho VV SZTPŠ      

Z: Pavel Bílik; Róbert Mezík 

 

 

i) Prostredníctvom listu informovať štatutárov klubov SZTPŠ o spôsobe konania VZ 

SZTPŠ – hlasovanie per rollam 

 T: 30.11.2018      

Z: Martin Čapla 

 

j) zverejniť zápisnicu z VV SZTPŠ na webovom sídle a zaslať ju členom VV SZTPŠ 

T: 12.11. 2018     

Z: Martina Balcová 

 

 

 


